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Slovo úvodem

končily prázdniny, čas, 
kdy jsme měli možnost 
trávit více času mimo 
práci a mimo školu. Mohli 
jsme si alespoň trochu 
odpočinout a trávit 
čas s rodinou a přáteli. 
Hlavně dětem, které si 
umí prázdniny vždy skvěle 
užít, přeji, aby přechod do 
školních povinností byl 
co nejpříjemnější a aby 
měly štěstí na učitele, 
díky kterým je škola bude 
opravdu bavit.
Máme za sebou také 
oslavu výročí 730 let od 
první zmínky o naší obci. 
Chtěl bych poděkovat 
všem, kteří se do příprav 
oslav a sestavení publikace 
Paměť Velatic jakýmkoli 
způsobem zapojili. I přes 
nejisté počasí se celý 
víkend vydařil a máme jako 
obec příjemný společný 
zážitek.
Pomalu také končí čtyřleté 
volební období a zakrátko 
se bude volit nové vedení 
obce. Jako hlavní téma 
tohoto zpravodaje jsme 
tedy zvolili komunální 
volby. Vysvětlíme, 
jakým způsobem se do 

obecních zastupitelstev 
volí a jak se hlasy počítají. 
Často totiž kolují velmi 
zjednodušené a nepřesné 
informace. Představíme 
vám také obě kandidátní 
listiny, které se rozhodly 
přihlásit k zodpovědnosti 
a chtějí se na vedení obce 
podílet. Chceme vám tak 
dát co nejlepší informace 
k vašemu rozhodnutí 
v komunálních volbách.
Doufáme, že vám tento 
zpravodaj přinese zajímavé 
informace z Velatic, 
o kterých jste možná 
neměli ani ponětí – 
jako například, že tu 
máme velmi úspěšnou 
tanečnici, jak byl v kronice 
zaznamenán přelomový 
rok 1948, že do farnosti 
přichází nový kněz nebo 
jaké se chystají kulturní 
a společenské akce.
Přeji inspirativní čtení. 

Milí čtenáři

Mgr. Jan Grolich
starosta obce

Chceme 
vám tak dát 
co nejlepší 
informace 
k vašemu 

rozhodnutí 
v komunálních 

volbách.

S
Informujeme

Informujeme

Popelnice na plast

Přišlo nám velmi dlouho očekávané 
rozhodnutí, že nám byla přidělena dotace na 
nákup 200 ks popelnic na plast a na nákup 
velkoobjemových kontejnerů. Celkové náklady 
na projekt budou necelých 780.000,– Kč 
a dotace nám byla udělena ve výši 660.000,– 
Kč.
Obratem jsme zahájili výběrové řízení na 
dodavatele a během října očekáváme dodávku 
popelnic, které vám budeme rozdělovat 
podobně jako kompostéry. Prosíme ty z vás, 
kteří se ještě o popelnici na plast (240 l) 
nepřihlásili, aby se nahlásili na obecní úřad.
Spolu s popelnicemi pořídíme také 3 vetší 
kontejnery na kov, které nahradí stávající 
popelnice, a také pět velkých kontejnerů do 
sběrného dvora. Navíc také pořídíme velký 
klecový kontejner na papír, který bude pořád 
dostupný a nebudeme tak závislí pouze na 
několik termínů, které jsou poskytovány 
mateřské školce.
Pokud se podaří zařídit včas povolení, chtěli 
bychom nové kontejnery umístit již na nové 
místo sběrného dvora naproti stolárně 
v bývalém areálu JZD. Sběrný dvůr tak bude 
v průmyslové zóně mimo centrum obce, jak 
je to obvyklé. Navíc stávající místo u hřiště 
budeme moct upravit pro lepší parkování aut 
z Podškolí.
O dalším průběhu projektu a o dodání 
a možnosti vyzvednutí popelnic vás budeme 
informovat. 

Kruhový objezd

Už v říjnu by se měl začít stavět kruhový 
objezd na hlavní trase mezi Brnem 
a Vyškovem, na křižovatce mezi Šlapanicemi 
a Mokrou. Je to i jeden z příjezdů do naší 
obce, a tak jsou informace o této stavbě 
pro nás důležité, i když se jedná o stavbu 
Jihomoravského kraje.
Stavba by měla být dokončena do 
července 2019. Po celou dobu stavby by měla 
být křižovatka průjezdná ve všech směrech, 
protože kolem stavby by měly vést objízdné 
panelové cesty. Přesný plán dopravního 
značení a dopravních omezení nám zatím 
nebyl předložen. Budeme tyto návrhy 
připomínkovat tak, aby případná dopravní 
omezení neznamenala příliš zvýšenou 
dopravu, zejména kamionů, přes naši obec. 
Díky průjezdnosti křižovatky by to ale hrozit 
nemělo.

Už v říjnu by se 
měl začít stavět 

kruhový objezd na 
hlavní trase mezi 

Brnem a Vyškovem
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Vysílač na sokolovně

Před časem byl konečně zprovozněn vysílač 
na sokolovně, který vyřešil problémy 
se signálem u mobilních operátorů O2 
a T-Mobile. Byly problémy s tím, že signál 
rušil v některých domech televizní signál 
a je možné, že tento problém se opět objeví 
na přelomu roku, kdy se na vysílači má 
zprovozňovat signál na internetové připojení. 
V případě, že byste měli problém s TV 
signálem, kontaktujte nás. Tento vysílač také 
neřeší signál operátora Vodafone, nevíme 
ani o tom, že by připravoval nějaké řešení na 
zlepšení signálu.

Beseda s Janem Špilarem

V rodinném centru proběhla 12. června 
přednáška Jana Špilara – Střihorukého 
Edwarda. Zájem o přednášku nás velmi mile 
překvapil, protože rodinné centrum bylo 
úplně plné. Příjemné povídání pana Špilara 
o jeho zážitcích z praxe kadeřníka i maskéra 
pro oscarový film Amadeus Miloše Formana 
bylo velice zajímavé. Dokonce během 
přednášky ostříhal asi pět dobrovolnic 
a všechny byly spokojené. 

Předávání kompostérů

Všech 200 kompostérů je již v podstatě 
rozebráno. Zbývají nám poslední dva kusy, 
které nemají kompletní víko – pokud jste si 
náhodou někdo odnesli dva stejné kusy víka, 
které vám nepasují, obraťte se na obecní 
úřad. Děkujeme. Podařilo se už vyřídit 
i všechny formální náležitosti a dotace po 
ukončení projektu už byla obci vyplacena. 

Folklorní výstava

Před hody se v kavárně Lont konala folklorní 
výstava, kde byly poprvé ukázány nové 
džbánky stárků, dále práva k anenským 
hodům, výrobky dětí z mateřské školy 
a podobně. Jsme rádi, že o výstavy Marcely 
Ulrichové máte zájem a do budoucna se 
plánují další. Není možné čekat, že v tak 
malé obci budou každý rok dvě tři velké 
výstavy jako byla třeba ta velikonoční. Jsme 
rádi, že se udělá i menší výstava, na kterou 
se můžete podívat jako zpestření v rámci 
nedělní procházky nebo návštěvy kavárny.

Sdělte nám svoji 
vzpomínku nebo 

historku z vaší 
rodiny.

Za námi
Za námi Za námi

Prodloužení pronájmu hospody

Podle nové nájemní smlouvy hospody 
musí vždy po hodech nájemce požádat 
o prodloužení nájemní smlouvy o další rok. 
Chtěli jsme, aby nájemci pronájem neměli 
jistý na dobu neurčitou a museli se pořád 
snažit. V srpnu jsme tedy dostali první 
takovou žádost a zastupitelstvo jí vyhovělo. 
Stávající nájemci budou mít tedy hospodu 
pronajatou i nadále.

Publikace Paměť Velatic

Do schránek jste dostali a s panem 
Pavlicou jsme pokřtili novou knihu o životě 
v obci Paměť Velatic. Doufáme, že forma 
rozhovorů, kterou jsme zvolili, pro vás bude 
zajímavá a čtivá. Pokud chcete ještě další 
publikace, jsou k zakoupení na OÚ za 150,– 
Kč. Budeme také rádi, pokud nám sdělíte 
nebo napíšete jakoukoli vaši vzpomínku 
nebo historku z vaší rodiny týkající se 
například druhé světové války nebo jiné 
významné události. Rádi tyto důležité 
paměti zaznamenáme a zachováme, aby 
nebyly zapomenuty. 

Údržba ovocných stromků

Díky brigádníkům jsme provedli opravu 
ovocné aleje k novému kříži u Podolí. 
Staré kůly už se kroutily a byly i polámané 
a stromky spíš ohýbaly, než rovnaly. Proto 
jsme k většině stromů zatloukli dva kůly 
a nově stromky vyvázali. Stejně tak se 
opravily i ovocné stromky naproti čerpací 
stanice. 
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Před námi

Radary na měření rychlosti

Připravujeme povolení na umístění radarů 
na vjezdech do obce. Jeden bude naproti 
čerpací stanici při vjezdu od Mokré a druhý 
před prvními domy při vjezdu od dálnice. 
Během podzimu budou radary na místech. 
Jedná se o informační měření, ne o radary 
vystavující pokuty. 

Oprava sokolovny

V průběhu září se na sokolovně začnou 
vyměňovat okna za nová dřevěná. 
Současně bude začínat i oprava fasády 
celé budovy. Kompletní rekonstrukce by 
měla proběhnout do konce listopadu. 
Celkové náklady na rekonstrukci budou 
přes 1.200.000,– Kč. Stavební práce nijak 
významně neomezí provoz tělocvičny ani 
prodejny potravin. Prosíme o zvýšenou 
pozornost v době, kdy bude kolem budovy 
umístěno lešení.

Kácení stromů

Na skalce u potoka naproti sběrného dvora 
budou hasiči muset vykácet několik suchých 
stromů. Tyto byly zasypány zeminou 
a pomalu odspodu uhnívají a jsou velmi 
nebezpečné. Je možné, že v budoucnu se 
budou muset ze stejného důvodu vykácet 
i další stromy. Prosíme, nevyvážejte zeminu 
ani bioodpad jinam než do kontejnerů.

Výsadba stromů

Na základě vašich podnětů jsme od správce 
krajských silnic zajistili souhlas s výsadbou 
stromů kolem silnice i před dálničním 
mostem. Před dálničním mostem bude 
vysázeno asi 15 stromů a za dálničním 
mostem asi 30 stromů. Mezi stromy budou 
vysázeny i keře.
Termín veřejné výsadby je plánován na 
20. října. Výsadba proběhne za finanční 
podpory a fyzické pomoci s výsadbou od 
sdružení Sázíme stromy. 

Před námi
Před námi

Nový zdroj vody

Stále se pracuje na přípravě projektu pro 
zbudování nového zdroje vody a jeho 
napojení na stávající soustavu. Na tento 
projekt byla získána dotace ve výši 70 % 
uznatelných nákladů, což je téměř 1 milion. 
Během zimy by stavba měla být připravena, 
aby se v příštím roce mohla zrealizovat. 

Oprava opěrné zdi pod OÚ

Od statika máme návrh možného řešení 
opravy opěrné zdi pod obecním úřadem. 
Jedná se o poměrně komplikované 
a finančně náročné řešení. Budeme tedy 
projednávat další možné řešení a oprava 
zdi proběhne nejdříve na jaře.

Během zimy by 
stavba měla být 
připravena, aby 
se v příštím roce 

mohla zrealizovat.
V průběhu 
září se na 

sokolovně začnou 
vyměňovat okna 
za nová dřevěná.
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Mýtus:

Kousek od Velatic se staví 
ubytovna pro dělníky.

Pravda:

Pravdou je, že se ve 
Tvarožné, u horní polní 
cesty na Velatice, 
objevil základ stavby. 
Stavba nebyla povolena 
stavebním úřadem, 
nevedou k ní žádné 
inženýrské sítě, není ani 
v souladu s územním 
plánem Tvarožné. Na 
internetu se už objevily 
inzeráty, že se zde budou 
prodávat rodinné domy, 
dřevostavby. Obec 
Tvarožná s touto stavbou 
nesouhlasí, podala podnět 
k přezkoumání stavby 
na stavební úřad a je 
připravena vzniku stavby 
bránit. My jsme připraveni 
v krocích proti této stavbě 
spolupracovat.

Bořič mýtůKalendář akcí:

Zá
ří

Ří
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n
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st
op

ad
Pr

os
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ec

Budou i další akce, u kterých ještě není jasný termín 
a o kterých vás budeme včas informovat.

15. září
Sportovní odpoledne pro děti
28. září
Burtur v kubbe

2. října
Beseda s Krkavčí matkou
7. října
BURDŽÁK jarmark

9. listopadu
Zábava klubu důchodců
9. listopadu
Podmořský svět
23. listopadu
Beseda s Věrou Sosnarovou, Přežija jsem gulag

2. prosince
Rozsvícení vánočního stromu
14. prosince
Turnaj v unicurlingu
16. prosince
Vánoční koncert - Pavel Helan
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Téma

Komunální 
volby

T Jan Grolich

Téma

Volby do obecního zastupitelstva 
ovlivní fungování obce na nadcházející 

čtyři roky. Rozhodli jsme se proto 
věnovat prostor nejen představení 

kandidátů ve Velaticích, ale také i pro 
přehled, kdy a jak se bude volit, a jak 
se váš hlas ve volbách může projevit.



Téma

Možnosti hlasování

Na rozdíl od sněmovních, evropských 
a krajských voleb, v nichž je každá 
stranická kandidátní listina vytištěna na 
samostatném listu, dostává v případě 
obecních voleb každý volič jediný lístek, 
na němž jsou uvedeny všechny v obci 
kandidující volební strany a všichni 
kandidáti.
Každý volič disponuje v komunálních 
volbách nanejvýš takovým počtem hlasů, 
kolik se volí zastupitelů. Ve Velaticích tedy 
9. Tyto hlasy může, ale ovšem nemusí 
všechny využít. Jedinou podmínkou, aby 
hlasování bylo uznáno jako platné, je, že 
musí odevzdat alespoň jeden platný hlas. 
Volič přitom může volit třemi způsoby.

1) Křížkování
Volič rozdělí své hlasy mezi jednotlivé 
kandidáty na různých kandidátkách. 
Voliči tak mohou vybírat kandidáty napříč 
kandidátními listinami. Přidělit mohou ve 
Velaticích maximálně 9 křížků. Jednomu 
kandidátovi mohou přidělit jen jeden 
hlas; nemohou dát více hlasů u jednoho 
kandidáta. Křížkuje se do rámečků před 
jménem.

2) Volba celé kandidátky
Volič vybere a zakřížkuje jednu celou 
kandidátní listinu. V takovém případě 
rozděluje všechny své hlasy mezi 
kandidáty uvedené na vybrané kandidátní 
listině. Křížkuje se v rámečku u názvu 
volební strany.

3) Volba kandidátky a křížkování
Třetím možným postupem je kombinovat 
první dvě varianty. To znamená vybrat 
určitý počet kandidátů a současně označit 
jednu kandidátní listinu. Hlasy se pak 
započítávají následujícím způsobem: 
Nejprve se zjistí počet hlasů odevzdaných 
jednotlivým kandidátům a posléze se 
zbývající počet hlasů přidělí nejvýše 
postaveným kandidátům na zaškrtnuté 
kandidátní listině. Pokud se volí devět 
zastupitelů, volič může označit kandidátní 
listinu a k tomu zakřížkovat například 
čtyři preferované kandidáty v rámci jiné 
kandidátní listiny. Čtyři hlasy získají 
jednotlivě zakřížkovaní kandidáti a zbylých 
pět hlasů (do celkového počtu devíti hlasů) 
se přidělí prvním pěti kandidátům na 
označené kandidátní listině.

Téma

Jak se započítá váš hlas

Mohlo by se zdát, že volič hlasy přiděluje 
přednostně nebo pouze kandidátům. To si 
myslí nejen velká část voličů, ale i někteří 
novináři a komentátoři. Člověk potom 
mylně odevzdává hlas v domnění, že 
hlasuje pro konkrétního kandidáta.
V obecních volbách se nejprve spočítají 
všechny hlasy, které získala konkrétní 
kandidátní listina – ať už je zaškrtnuta 
celá (u nás tím pádem získá 9 hlasů) 
nebo je posbírali individuálně zaškrtnutí 
kandidáti. Po sečtení těchto hlasů se zjistí, 
která kandidátka získá kolik mandátů 
v zastupitelstvu. Toto je podstatná část 
voleb. Určuje vítěze voleb a sílu mandátu 
k povolebnímu vyjednávání.
Až po tomto součtu se určuje, kdo 
přidělené mandáty konkrétně obsadí. 
A tady začínají mít vliv preferenční 
hlasy. Kandidáti nezískávají mandát 
v pořadí podle počtu hlasů. Nejdříve se 
stanoví průměrný počet hlasů voličů 
připadajících na jednoho kandidáta v rámci 
dané kandidátní listiny. Kandidáti, kteří 
získají počet hlasů, který je ještě o 10 
% vyšší než průměr na jejich listině, se 
poskládají v pořadí podle počtu hlasů. Za 
ně se poskládají ostatní kandidáti podle 
pořadí na kandidátce. Toto je výsledné 
pořadí kandidátní listiny a v něm se 
přidělují mandáty. Běžně se tedy stává, 
že kandidát s větším počtem hlasů se do 
zastupitelstva nedostane na úkor někoho, 
kdo měl sice o něco méně hlasů, ale byl 
výše na kandidátce.

Jak volit, když:

Chci někoho podpořit

Pokud chce volič podpořit konkrétního 
kandidáta co nejvíce, nepomůže mu dát 
jeden přednostní hlas. Získá totiž pouze 
jeden jediný hlas pro celou kandidátku 
a menší šanci na získání mandátu. 
V případě, že chce volič podpořit 
konkrétního kandidáta, měl by volit co 
nejvíce kandidátů z jeho listiny. Čím víc 
mandátů získá jeho kandidátka, tím 
větší šanci má kandidát na získání postu 
zastupitele.

Někoho nechci v zastupitelstvu

Pokud naopak volič někoho vyloženě 
v zastupitelstvu nechce, opět nestačí 
ho pouze nezaškrtnout a ostatní 
kandidáty z jeho listiny ano. V případě, 
že je umístěn výše na kandidátce, může 
se do zastupitelstva dostat díky hlasům 
ostatních kandidátů na své listině. Když 
chce volič volit tak, aby se někdo do 
zastupitelstva nedostal, měl by volit co 
nejvíce kandidátů z jiných kandidátních 
listin.

Termín a místo voleb

pátek 5. října od 14:00 do 22:00
sobotu 6. října od 8:00 do 14:00
Volební místnost na obecním 
úřadě v prostoru rodinného centra.
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Téma Téma

1. Mgr. Jan Grolich, 34 let 
starosta, právník, člen TJ Sokol Velatice

2. Ing. Tomáš Šenkyřík, 38 let 
projektant interiérů, zastupitel, 
předseda stavební komise

3. Zdeněk Severa, 56 let 
truhlář, zastupitel, člen kontrolního 
výboru

4. Ing. Jan Grolich, 61 let 
energetik, zastupitel, správce obecního 
vodovodu, člen stavební komise, 
člen TJ Sokol Velatice

5. Mgr. Michal Jašek, 42 let 
lékárník, zastupitel, člen finančního výboru 
člen TJ Sokol Velatice

6. Bc. Veronika Sedláková, 33 let 
rodičovské dovolená, provozní obecní 
nedělní kavárny

7. Mgr. Tereza Beránková, 31 let 
rodičovská dovolená, projektová manažerka

8. Mgr. Pavel Drozd, 35 let 
softwarový inženýr, zastupitel, 
předseda finančního výboru

9. Jakub Strejček, 22 let 
student, trenér malých florbalistů, 
hlavní vedoucí dvou letních táborů, člen 
kontrolní komise TJ Sokol Velatice

Opravdu víme, co znamená práce pro obec
Jsme rádi, že se ve Velaticích nehraje na opozici a koalici, ale jde zde jen o spolupráci. 
Díky tomu, se v zastupitelstvu můžeme věnovat čistě práci pro obec a nezdržujeme 
se politikařením. Tento přátelský vztah v zastupitelstvu je jistě vidět i na rozvoji obce 
v posledních letech.
Samotné nás překvapilo, že se v tomto čtyřletém období podařilo provést všechny 
projekty, které jsme si naplánovali v našem volebním programu. Výjimku tvoří spolupráce 
s Městskou policií Šlapanice, která se sice dlouho plánovala, ale kvůli finanční náročnosti 
z tohoto záměru většina obcí odstoupila. Oprava sokolovny a umístění radarů na měření 
rychlosti proběhne během podzimu. Ostatní je už hotovo.
Z vlastní zkušenosti ale víme, že se řada projektů vymyslí průběžně i mimo naše původní 
plány. V tomto období to byl například kompletně přepracovaný systém odpadového 
hospodářství včetně vyřízení dvou dotací na kompostéry, popelnice na plast a kontejnery. 
Zajistili jsme dotaci na nový zdroj vody, který se začíná připravovat. Vysadili jsme několik 
alejí včetně Aleje života a společně jsme vysadili i Zelenou oázu u potoka. Opravili 
jsme také všechny zašlé pomníky a kříže v obci a opravila se fasáda i interiér kapličky. 
V rodinném centru mimo jiné aktivity funguje i nedělní kavárna. Bylo toho opravdu 
hodně.
Na nadcházející roky plánujeme další konkrétní projekty jako kompletní opravu interiéru 
kulturního domu včetně řešení akustiky, cyklostezku na Tvarožnou, obnovení polních cest 
a chceme se důkladně zaměřit na projekt hlavního silničního průtahu obcí. A ještě další 
projekty vám brzy představíme.
Doufáme, že se vám naše dosavadní práce pro Velatice líbila, a že se vám budou líbit 
i naše plánované projekty. Budeme proto rádi, když nás v nadcházejících volbách 
podpoříte a dáte nám svůj hlas. Děkujeme.

KDU-ČSL
a nestraníci

16 | Velatický zpravodaj 17



Téma Téma

1. Petr Maincl
místostarosta obce, člen TJ Sokol Velatice
„Rád debatuji s občany a pozorně 
naslouchám jejich potřebám i oprávněné 
kritice. Jsem připraven nadále uplatňovat 
své zkušenosti s vedením obce a vést tým 
aktivních a spolehlivých zastupitelů.“

2. Veronika Košinová
členka SDH Velatice
„Díky brigádě na poště jsem se potkala 
s většinou z vás. Své aktivity na obci 
i poznatky ze současné práce na krajském 
úřadě bych ráda využila pro další rozvoj 
obce.“

3. Jan Neuer
předseda TJ Sokol Velatice
„Mám velký zájem na tom, aby sport ve 
Velaticích byl i nadále dostupný pro všechny. 
Sportovního týmového ducha i profesní 
znalosti bych rád uplatnil i v zastupitelstvu 
obce.“

4. Radoslav Ulrich
místopředseda TJ Sokol Velatice, člen 
zastupitelstva, člen stavební komise
„Zkušenosti statika využívám k řešení 
stavebních rébusů v obci, ale díky 
všeobecnému rozhledu umím přispět ke 
všem tématům v zastupitelstvu.“

5. Tomáš Volek
člen TJ Sokol i SDH Velatice, člen stavební 
komise a finančního výboru
„Pracuji jako znalec a odhadce nemovitostí 
a své znalosti rád využiji pro potřeby obce 
i spoluobčanů.“

6. Martin Sedlák
člen SDH Velatice, velitel zásahové jednotky
„Vím, jaké je bojovat o život. Pomáhám 
bojovat i o životy druhých a snažím se dobré 
věci přenést na ty nejmladší, protože věřím, 
že děti jsou naše budoucnost.“

7. Petr Košina
starosta SDH Velatice
„S klidem sobě vlastním vedu organizaci, která 
se významně podílí na životě v obci. Pomáhám 
tím i udržovat tradice a zvyky, které k životu ve 
Velaticích neodmyslitelně patří.“

8. Marek Neveselý
člen TJ Sokol i SDH Velatice, člen 

zastupitelstva, předseda kontrolního výboru
„Jsem sportovec s buldočí povahou, který řeší 
problémy, dokud je nevyřeší, ale než se pro 
něco rozhodnu, důkladně prostuduji všechna 
pro a proti.“

9. Lukáš Putna
člen SDH Velatice
„Nebojím se těžké práce. Moc toho 
nenamluvím, ale jsem vždy připravený podat 
spoluobčanům pomocnou ruku.“

Kdo jsme?
• TÝM lidí aktivně činných ve spolcích hasičů a sokolů, které prověřil čas delší sta let
• TÝM lidí ochotných pracovat pro obec a podílet se jejím hospodářském, společenském 
i sportovním životě
• TÝM lidí připravených na společnou a poctivou práci v zastupitelstvu obce
• TÝM lidí s chutí ujmout se vedení obce, dobře ji spravovat a zasadit se o její další rozvoj

Sdružení dobrovolných organizací (SDO)
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Tančím,
Tedy 
jsem T Veronika Košinová

Mistrovství světa v tanci je taková taneční 
olympiáda. Mezi světovou konkurencí letos 
v moderním tanci uspěla Pavlína Hlučková, 

Velaťačka, kterou v tomto školním roce čeká 
maturita. Bronzovou medaili si vytančila se 

zlomeným obratlem a věří tomu, že překážky 
jsou jen v hlavě a když člověk v něco opravdu 

věří, tak toho může dosáhnout.



Rozhovor

o tanci. Jak dlouho už tančíš?
Moderní tanec dělám tři roky a předtím 
jsem tančila street dance.

Jaké byly Tvoje začátky a jak ses dostala 
k modernímu tanci?

Začátky byly hlavně na ledě. Od dětství jsem 
strašně ráda bruslila, vždycky mě fascinovaly 
ladné pohyby na ledě a chtěla jsem být 
krasobruslařkou. Chodila jsem i do týmu. 
Jenže potom to nevyšlo, protože jsem měla 
problémy s kotníky, a nakonec už jsem bruslit 
ani nechtěla.
Potom jsem začala tančit street dance, to mi 
bylo asi deset nebo jedenáct. Ve street dance 
jsme se učili různé styly a jednou to bylo něco 
jako moderní tanec. To mě strašně zaujalo, 
takže jsem si začala hledat různá videa. 
Narazila jsem na videoklip od Sii, kde tančila 
jedna úžasná tanečnice, která mě inspirovala 
a já jsem se začala od ní učit choreografie, až 
jsem si potom našla trenéra.

Když máš trenéra, chodíš do nějaké 
taneční školy nebo tanečního studia?

Ano, chodím do studia Schola Artist. 
Je to mladé studio, já jsem vlastně byla 
u jeho zrodu. Studio vytvořili dva trenéři 
a já tančím pod jejich vedením úplně od 
začátku.

Předtím jsi tedy tančila už jen street 
dance?

Ne, předtím jsem narazila na workshopy, 
které pořádal můj trenér v Centru tance. 
Asi za rok a půl nebo dva roky jsme začali 
postupně přecházet do studia.

Nejdřív Tě tedy začalo bavit tančit a až 

ento rozhovor by měl být hlavně

potom ses tomu začala věnovat naplno?
Ano, tehdy začal být populární youtube, 
takže jsem začala sledovat různá videa 
a zkoušet si choreografie a postupně jsem 
přicházela na street dance. Vybrala jsem si 
to sama a zvolila si, kam chci chodit.

Co na to říkali rodiče?
Podporovali mě v tom. Oba jsou takoví, že 
chtějí, abychom si s bratrem volili cestu 
sami a nemohli jim říct: „vy jste mě nutili“, 
ale naopak. Stát si za tím, co chceme my, 
a když se to náhodou nepodaří, tak je to na 
nás.

Jak často trénuješ?
To záleží na tom, jestli mám soutěže nebo 
ne. Teď přes léto moc nechodím kvůli úrazu, 
který se mi stal, ale normálně chodím 
tak pětkrát, šestkrát týdne. Zároveň ve 
studiu pracuji na recepci, takže si i trochu 
přivydělávám.

To je docela hodně. Jak se Ti daří skloubit 
tréninky se školou?

Ve škole mi před rokem umožnili mít 
individuální plán nebo částečný individuální 
plán. Můžu mít větší počet omluvených 
hodin a do omluvenky si napsat třeba 
trénink nebo soutěž nebo vystoupení.

Jak takové taneční tréninky vypadají?
Každý trénink je jinačí. Můj trenér býval 
„baleťák“, tak jsem musela přidat klasický 
balet, pracovat na sobě i doma, posilovat. 
Měli jsme i skupinu, která se po dvou 
soutěžích bohužel rozpadla, tam jsme 
pilovali hlavně techniku. Paky mám 
individuální lekce, tam se zaměřujeme na 
to, co mi úplně nejde a největší část trávíme 
nad choreografiemi. Plus chodím trénovat 
ještě sama.

T
Rozhovor

Moderní tanec je v Tvém případě 
individuální, párovou nebo skupinovou 
záležitostí?

Já tančím sama. Tančila jsem ve skupině 
a k tomu jsem měla zvlášť sólo a teď už 
mám jen sólo. Žádného tanečního partnera 
nemám.

Jací jsou Tví kolegové, se kterými se 
potkáváš? Učí se ve studiu více stylů?

Najde se tam více stylů. Mám takovou 
partičku kamarádek, ony dělají převážně 
pole dance nebo tančí s šálami nebo kruhy. 
To je moc krásný sport, ale strašně velká 
dřina. Jsme namixovaní z různých stylů.

Máte v rámci studia přátelské vztahy? 
Necítíš nějakou konkurenci, že byste si šly 

s kolegyněmi po krku?
Já patřím spíš do tanečního týmu. Dříve 
jsme měli skupinu a potkávali jsme se 
i mimo skupinu, teď se setkávám spíš 
s holkami z pole dance. Máme VIP tým, kde 
jsou tanečníci i pole danceři a my tanečníci 
jsme jen tři. Další kolegové jsou navíc ještě 
malé děti, takže to prožívají jinak než já, 
ale myslím si, že i kdyby byli starší, tak si 
naopak přejeme a podporujeme se.

A co na soutěžích, tam už rivalita bude asi 
znát, ne?

To bohužel ano. Poznala jsem to už dřív, 
ale hlavně teď na mistrovství světa ve 
Španělsku se ukázalo, že Češi nejsou moc 
přející a nechtějí si vzájemně fandit. Je to 
někdy až hnusné, přijde mi, že by si nejraději 
nasypali střepy do bot nebo by si holky 
potrhaly sukýnky.

Co účastníci z ostatních zemí, skamarádili 
jste se tam s někým?

Ano, to se mi na té akci strašně líbilo. Sice 
jsme tam byli jako soupeři, ale hrozně jsme 
si vážili toho, že tam můžeme být. Každý 
už něco umí a může předávat ostatním 
zkušenosti. Navíc to bylo v nádherném 
divadle. Já jsem byla v nejstarší kategorii, tak 
jsme si i povídali a uklidňovali se, říkali si, 
kde nás co bolí. Odreagovali jsme se a bylo 
vidět, že si přejeme a nepotřebujeme si mezi 
sebou konkurovat, protože děláme, co nás 
baví a co máme rádi.

To je zajímavé, že jste tam nejeli jako jedna 
česká výprava a nedrželi jste se pospolu, 
ale víc se bavili spíš s cizinci…

To mě taky zaujalo. Ale se slečnou, která 
byla z české výpravy se mnou ve starší 
kategorii, protože jsme mohly postoupit 
jen dvě, jsme se hodně skamarádily. 
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Potkaly jsme se i po mistrovství a zjistily, 
že si pasujeme, ale bohužel je až z Prahy. 
S holkami z juniorek, které jsou třeba o dva 
roky mladší, to bylo peklo. Podle mého 
názoru jsou některé holky málo pokorné. 
Já se s nimi bavím, podporuji je, přeju jim 
vítězství, ale z jejich strany to neslyším.

Jak celá soutěž probíhala a jaká tam byla 
atmosféra?

Atmosféra byla úžasná, to bylo snad to 
nejkrásnější. Celá akce se pojímá jako 
taneční olympiáda, takže na začátku byl 
průvod městem, kde šli vlajkonoši, holky 
s cedulemi s názvy států a průvod šel přes 
promenádu u moře. Toho jsem se ještě 
bohužel neúčastnila, ale slyšela jsem, že 
to bylo úžasné. Soutěž probíhala přes celý 
týden a v jeho průběhu si lidi navzájem 
tleskali, fandili, Češi tedy bohužel ne, ale 
třeba Angličané mi gratulovali, když viděli, 
že jdeme s medailí, a byli z toho unešení 

Rozhovor Rozhovor

Podle mého 
názoru jsou 

některé holky 
málo pokorné.

a všichni byli na sebe milí.
Soutěž probíhala ve všech věkových 
kategoriích, páry, skupiny, jednotlivci, 
tančily se všechny možné styly, od street 
dance přes step až po klasiku. Každý den 
se soutěžilo od osmi od rána do tří hodin 
do noci. Některé děti přišly na řadu třeba 
v jednu, ve dvě v noci a bylo to pro ně hodně 
náročné. Já jsem měla naštěstí krásný 
soutěžní čas v průběhu odpoledne.

Každý měl jen jeden pokus ukázat, co umí?
Ano.

Na takovou soutěž určitě jedeš s nějakou 
nacvičenou choreografií, jak dlouho se 
dává taková choreografie dohromady?

To zaleží na tom, jak to člověku sedne, 
a mně sedla strašně rychle. Nacvičovali jsme 
ji asi tři měsíce a vážně jsme ji pilovali a když 
se nám něco nezdálo, tak jsme ji i pozměnil.

A skončilo to tedy…
… a skončilo to třetím místem.

K tomu Ti moc gratuluji. Toto byla první 
soutěž podobného formátu, které ses 
zúčastnila?

Vlastně ano. Ještě jsem byla na kvalifikaci na 
mistrovství světa, ta probíhala v Německu, 
v Selbu, ale bydleli jsme v Česku, v Aši, 
a jenom jsme přejížděli přes hranice. 
Celkově soutěže začínají v Praze a potom 
se přesunují do Brna, Olomouce, Hradce 
Králové. Ale já upřímně raději vystupuju než 
soutěžím.

Kde třeba vystupuješ? Jak se dostaneš 
k vystupování?

Buď jezdím za Scholu nebo když mi někdo 
nabídne možnost vystoupení, v tom 
případě se to většinou domlouvá přes 
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mého trenéra. Většinou je to ale za Scholu. 
Vystupovali jsme třeba na Dance Life 
EXPO, což je největší veletrh tance. Potom 
jsme vystupovali na různých sporťáčcích, 
kroužkobraních a tak. Tam prezentujeme 
školu a snažíme se upoutat zájemce, aby 
se k nám přišli učit tančit. A další možností 
vystoupení jsou plesy. To je spíš na mě, jak 
se mi chce, ale zase už jsou za to nějaké 
odměny, což je motivující.
Mně bylo vždycky hloupé si říkat o peníze, 
ale trenér chtěl, abych se naučila, že 
je potřeba, aby mě lidi dokázali ocenit 
a nezneužívali mě, když bych do nekonečna 
tančila jen tak, zadarmo.

Jaké jsou Tvoje plány a sny do budoucna? 
Dá se uživit tancem?

Uživit tancem se dá, je to hodně práce, ale 
myslím si, že dá. Moje plány do budoucna 
teď zahrnují hlavně dát se do kupy, protože 

se mi dva měsíce před mistrovstvím stal 
úraz a zlomila jsem si obratel. Takže jsem 
jela na mistrovství se zlomeným obratlem. 
Cesta byla o to těžší, ale měla jsem tam 
hodně velkou podporu svých tří trenérů.

O to cennější je potom ta medaile, 
ten bronz vlastně můžeš považovat za 
zlato, když sis ji vytančila se zlomeným 
obratlem.

No právě. Já jsem to hlavně vůbec nečekala. 
Říkala jsem si, že tam jedu nabrat nějaké 
zkušenosti a užít si s mamkou v podstatě 
dovolenou, protože jsme tam byly celý 
týden. Byly jsme u moře a užívaly jsme si to 
spolu, pak jsem si odskočila jen tak zatančit 
do krásného divadla, a nakonec se zadařilo 
a zacinkala i ta medaile. O to je to krásnější, 
že nás trenér předem upozorňoval, jak 
je malá šance uspět v tak velké světové 
konkurenci, a z celkových šesti medailí pro 
Česko byly dvě bronzové pro mě a ještě 
jednoho kluka, Alexe, kteří jsme jako jediní 
reprezentovali naši taneční školu.

Krása. Ono se to nezdá, ale kdo má trochu 
zkušeností, tak ví, že tanec může dost 
bolet. Ke zlomenému obratli jsi přišla taky 
při tanci?

Stalo se to při tanci na soustředění. Bylo 
tam víc faktorů, velkou roli hrála taky 
únava. Asi jsem se přetrénovala a narazila 
se na záda, obratel to nevydržel a rozlomil 
se. Ale já jsem si ho zlomila a nevěděla 
jsem o tom. Soustředění bylo o jednom 
víkendu a další sobotu jsem měla soutěž, na 
kterou jsem samozřejmě jela, protože jsem 
netušila, že tančím se zlomeným obratlem, 
i když mě to hodně bolelo.

Jak se na to nakonec přišlo? Kdy ses 
rozhodla jít k doktorovi?

Dva týdny před odletem na mistrovství. Já 
jsem měla modrá a oteklá záda. Mamka mi 
je vždycky otejpovala, ale už to bylo šest 
týdnů a pořád se to nelepšilo, tak jsem šla 
za doktorkou, ta mě poslala do nemocnice 
na rentgen a zjistilo se, že to bylo zlomené. 
Řekli mi, že by s tím stejně nic nedělali, na 
to neexistuje žádná fixace, jen by mi nařídili 
tříměsíční klid na lůžku. A já jsem mezitím 
měla aktivní klid na zemi, protože se v mé 
choreografii dělají různé kotrmelce přes 
záda a zase jsem si je obrazila. Ale pro krásu 
se musí trpět a pro umění taky.

Máš nějaké další bolestivé zkušenosti, 
které k Tvému tanci patří?

Mívám modřiny, ze začátku jsem je mívala 
hodně na kolenou, sedřené nárty, zakřivené 
prsty a všechno možné. Namožené svaly 
a podobně, to je taková běžná bolest, kterou 
už ani nevnímám. U tréninků je potřeba 
zaměřit se na to, když mě něco bolí a už to 
nebolí dobře. Někdy je hodně tenká hranice 
mezi tím, když něco bolí jen tak, a když už je 
to něco vážnějšího, co je potřeba doopravdy 
řešit.

Máš nějaký taneční vzor nebo idol?
Byla to Maddie Zigler, ale mě inspirují 
v podstatě všichni tanečníci, protože každý 
dělá něco zvláštního, umí něco jiného 
nebo je v něčem výjimečný. Z Česka je pro 
mě nejvýznamnější choreograf Jiří Kylián. 
A potom taky moji trenéři.

Tebe čeká v tomto školním roce maturita. 
Co bys chtěla dělat po maturitě? Chtěla 
bys studovat tanec nebo úplně jinou školu?

Mám to v záloze. Naskytla se mi příležitost 
jít na JAMU, takže možná tam pošlu 
přihlášku, a ještě bych chtěla zkusit 
sportovního výživového poradce. Seznámila 

jsem se s výživovým poradcem, Michalem 
Kulštejnem, který je zároveň mým trenérem 
a mentorem, dělal mi jídelníček na redukci 
hmotnosti a strašně mě motivuje zajímat 
se o to víc. Myslím si, že je to práce, která by 
mě i naplňovala.

To mi zrovna nahrává, protože jsem se 
zrovna chtěla zeptat, jestli musíš dbát 
na životosprávu a dodržovat nějaký 
jídelníček?

Musím, bohužel ano. Nebo vlastně spíš 
bohudíky, protože díky tomu, že jsem se 
snažila zhubnout, což se taky podařilo, jsem 
změnila některé stravovací návyky a získala 
nadhled ve spoustě věcí, zjistila, co pro mě 
není úplně dobré…

A co máš třeba na mysli?
Například jsem zjistila, že mi nedělá dobře 
lepek, takže nejím skoro vůbec lepek, 
omezila jsem i mléčné výrobky. Zjistila 
jsem, co pro tělo je a není dobré, poznala 
jsem svoje tělo i více směrů zaměřených na 
stravu.

Nemáš někdy tendence, že by sis dala 
třeba pizzu nebo zmrzlinu nebo…?

Mám, skoro pořád (smích)

A dopřeješ si to čas od času nebo se vážně 
hlídáš?

Jo, jo. Já se většinou snažím najít nějakou 
alternativu, zdravou nebo aspoň přijatelnou. 
Hlavně když je člověk v dietě, tak nemůže, 
ale jsou dny, kdy se může hřešit. Třeba po 
soutěži mám vždycky nakázaný „cheat day“, 
a to si dám třeba hamburger nebo pizzu 
nebo jdeme s trenérem na pohár. To se 
musí.

V dnešní době už navíc existuje spousta 
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zdravějších variant dezertů a zmrzlin. 
Horší je to s kusem masa a třeba tím 
hamburgerem…

Já maso můžu a velmi ráda si ho dám. 
Nemusím si dávat zrovna hamburger, ale 
třeba kuřecí steak s grilovanou zeleninou. 
Myslím si, že je to lepší varianta, a chutná mi 
to podobně.

A jakou máš ráda hudbu? A tím nemyslím 
hudbu, na kterou tancuješ, ale kterou ráda 
posloucháš?

Jakoukoliv, záleží na tom, jakou mám zrovna 
náladu. Mám ráda i pop, ale mám ráda 
i klasiku. Jednou ráno třeba poslouchám 
Mozarta nebo Labutí jezero a druhé ráno 
chci poslouchat třeba Eda Sheerana. Nejsem 
vyloženě zaměřená na jeden styl hudby, 
poslechnu si všechno.

Nelákal Tě někdy folklór, že bys třeba šla 
stárkovat tady ve Velaticích?

Folklór bych se chtěla naučit, ale ne 
stárkovat. Vím, že na to nemám čas. 
Obdivuji všechny, co do toho jdou a jsem 
ráda, že se ty tradice dodržují, ale pro mě 
to asi není. Nějak mě to neláká, protože 

mám tanec i o víkendu a schůzky na hody 
většinou bývají o víkendech a už bych to 
nezvládala.

Máš nějaké další koníčky? Co děláš, když 
netancuješ?

Ráda čtu. Je pro mě složité si vybrat knížku 
a těžko hledám knížku, která by mě bavila, 
ale čtu hrozně ráda. Miluji pečení, strašně 
ráda peču a hledám si různé zdravé recepty. 
Taky jsem se začala zajímat o zdravý životní 
styl a začala jsem chodit do posilovny kvůli 
zdraví. Celkově sport.

Máš nějaké oblíbené tanečníky nebo 
skupiny, které sleduješ na sociálních sítích, 
jsi s někým v kontaktu?

Jsme v kontaktu s holkami z mistrovství 
a ráda se koukám na tanečníky z Ameriky. 
Na internetu jsou různé pořady o tanci. 
Pořady sleduji a snažím se z nich něco 
pochytit a použít třeba i v improvizacích, 
které taky strašně ráda dělám. Prostě se 
pustí hudba a tančím, tím se piluje technika.

Co Tě na tom nejvíc baví nebo co Tě 
naplňuje.

To, že můžu vyjádřit sama sebe. Já totiž 
nerada mluvím na veřejnosti. Dřív to byly 
básničky a teď je to tanec. Líbí se mi, že 
v budoucnu třeba budu moct někomu něco 
předat tím, že budu učit. A hlavně, na jevišti 
se cítím jako doma.

Láká tě i učení, že bys dělala lektorku 
tance? Nedomlouvali jste se už ve studiu, 
že by sis vzala pod křídla nějaké malé 
tanečníky.

Láká mě to, láká. Občas zaskakuji za 
trenéra. Mám pár nabídek na vytváření 
choreografií, s tím bych jezdila po celé 
České republice a plánovala choreografie 
například dětem na soutěže.

Máš nějaký zajímavý zážitek nebo místo, 
které jsi mohla navštívit jen díky tanci?

Díky tanci jsem hodně poznala uměleckou 
sféru. Navštívila jsem různá zákoutí 
a zákulisí divadel – Národního divadla, 
Mahenova, Janáčkova, Reduty… seznámila 
jsem se díky tomu se zajímavými a krásnými 
lidmi. Je toho moc, ale na víc si teď zrovna 
nevzpomínám.

Co se Ti nejvíc líbí na životě ve Velaticích?
Že je takový poklidný. Že tu není všechno 
takové uspěchané, můžu se sem vrátit 
a zajít do lesa, zaběhat si na pole, a přitom 
mít město blízko.

Kam si jezdíš nejraději odpočinout?
Záleží na tom, jak odpočívat. Od školy můžu 
odpočívat buď u tance, anebo v Praze, 
kam jezdím za svým druhým trenérem 
a na fyzioterapii. Do Prahy jezdím strašně 
ráda, pročistím si tam hlavu, popovídám si 
s lidmi, kteří něco ví… A když mám úplně 
vypnout, tak nejraději někam k moři. 
Španělsko, Turecko, někam do tepla, kde si 

můžu lehnout do písku, slunit se a na nic 
nemyslet.

Chtěla bys ještě něco dodat?
Chtěla bych poděkovat svým trenérům 
a pár dalším lidem, kteří se podíleli na mém 
úspěchu, na tom, že můžu růst a dál se 
rozvíjet. Jsou to zejména můj trenér Pavel 
Kolář a jeho manželka Lenka Kolářová. 
Potom bych chtěla poděkovat Michalu 
Kulštejnovi, protože i díky němu jsem 
uspěla. Tím, že mě podporoval a dokázal mi 
v podstatě spravit hlavu, jsem se na jevišti 
mohla vyjádřit tak, jak to doopravdy umím. 
Jeho přítelkyni, která mi taky opravila pár 
chybek, řekla mi, co a jak, a předala mi své 
zkušenosti, a to je Lucie Duchoňová. Dál 
nesmím zapomenout na Jíťu Hůlkovou, 
návrhářku kostýmů, se kterou si moc 
rozumíme. Určitě chci poděkovat celé mojí 
rodině, mamce a taťkovi, kteří mě taky 
nejvíc sponzorují, a bratrovi, který se mnou 
jezdí na soutěže.

Pavlína Hlučková

18 let
Chodí do 4. ročníku na 
Moravském gymnáziu
3 roky se věnuje modernímu tanci
Největší úspěch: 3. místo na 
amatérském mistrovství světa 
v tanci Dance World Cup 2018, 
Sitges, Španělsko
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Články

Zahájení cvičení 
v SeZóně 2018/2019

T  Jan Strejček

Vážení sportovci a příznivci pohybu,
během září opět zahájíme pravidelná 
cvičení mládeže a dospělých v tělocvičně 
a na umělém povrchu. Letošní cvičení 
bude asi v úvodu trochu ovlivněno 
opravou sokolovny, ale nemělo by být 
dlouhodobě přerušeno.
Doufáme, že se nám podaří obsadit 
opět většinu cvičení jako v minulém roce 
(obsazenost tělocvičny byla v průměru 26 
hodin týdně). Konečný rozpis a obsazení 
tělocvičny bude vyvěšen na vývěskách 
a také na internetu, prozatím se 
předpokládá funkčnost loňského rozvrhu 
a dle instrukcí cvičitelů. Nový rozvrh bude 
upřesněn dle časových možností trenérů 
a cvičitelů (vysokoškoláci ještě neznají 
časové možnosti).

Pro informaci uvádím, která cvičení 
pravidelně obsazují tělocvičnu:
• Předškolní děti
• Roztleskávačky
• Floorbal
• Nohejbal
• Volejbal
• Pilates a aerobic
• Badminton Stolní tenis
Tímto bych také chtěl poděkovat všem 
cvičitelům a dobrovolníkům, kteří se na 

14. ročníK 
nohejbalového 
Turnaje

T  Jan Neuer

V sobotu 1. 9. 2018 se uskutečnil další ročník 
populárního nohejbalového turnaje trojic 
na hřištích TJ Sokol Velatice. Tradiční turnaj 
je organizován vždy poslední prázdninový 
víkend, a tak se konal v měsíci září. Letošní 
ročník byl však poznamenán velkou 
nejistotou z důvodu předpovědi počasí. 
Ještě týden před turnajem vše vypadalo 
optimisticky, ale v pátek byla předpověď 

sport

velaTicKé džbánKy

T  Jakub Strejček

Ve 2. polovině 19. století začala továrna 
bratří Schützů v Olomučanech u Blanska 
vyrábět džbánky, které se rychle rozšířily po 
celé Moravě. Ve Velaticích i jejich blízkém 
okolí se tato keramika stala běžnou součástí 
domácností a postupně se staly doplňkem 
stárka, který ze džbánku rozdává víno. 
Původně do domácí výbavy patřily kromě 
džbánků i dvouuché šálky na polévku, talíře, 
misky a veliké hrnce s pokličkou, zvané 
koutňáky.
Tento vzor je postupně vytlačován keramikou 
Tupezskou, která je podobná a často je 
v malování pouze malý rozdíl. Pro stárky jsme 
proto letos nechali udělat 6 nových džbánků 
podle originálu, aby se tak zabránilo úplnému 
zapomnění na originální vzory a keramiku. 
Džbánky byly pořízeny za peníze poskytnuté 
obcí z občanských projektů a Jihomoravskou 
radou mládeže. 

Kultura

Články

počasí téměř na odložení zápasů. 
Organizátoři těžce nesli, že v letošním 
suchém roce v sobotu pořádně pršelo snad 
jen dvakrát, a to se vždy konalo nějaké 
veřejné sportování.
Přes popsanou nejistotu skupina 
nohejbalových nadšenců nakonec opět 
připravila skvělé sportovní klání, kterého se 
účastnili i sportovci z obce Prace. Ještě větší 
účast určitě ovlivnilo špatné počasí.
Ve 13 hodin se začali scházet první účastníci 
a hned řešili zřejmě nejsložitější úkol dne – 
kde se bude hrát?! Dopolední déšť a deštivá 
předpověď vyřadily tradičně používané 
a natrénované horní „gumové“ hřiště, kde 
vlhký povrch tvoří nebezpečnou skluzavku. 
Zbývalo tedy zariskovat s přípravou 
spodního umělého povrchu nebo se skrýt 
do útulné, ale neregulérní sokolovny. 
V čase rozhodnutí nepršelo, a protože se 
dostavilo i více účastníků, šlo se do rizika. 
Celkem se nakonec na spodním hřišti sešlo 
6 tříčlenných týmů, jejichž složení určila tzv. 
„losovačka“, to znamená, že do poslední 
chvíle hráči neznají složení trojice, ve které 
budou hrát.
Vzájemný souboj všech hráčů na dva vítězné 
sety, systémem „každý s každým“ byl plný 
zvratů a napínavých okamžiků. O vítězi 
a pořadí na prvních místech pak rozhodoval 
až poslední zápas. Bohužel poslední čtyři 
utkání již byla „chlazena“ poměrně silným 
deštěm. Míč byl těžší, těla unavenější 
a povrch kluzčí, ale vše se dohrálo bez 
zranění. Pravdou však je, že na turnaj 
musela dorazit záchranka s majáky, ale jen 
pro ověření omdlení diváka z důvodu změn 
atmosférických tlaků.
Závěrem jen složení vítězného týmu: Radek 
Štencl, Pavel Pejřil a Jirka Svoboda. I když 
vyhráli všichni, kdo se aktivně zapojili do 
nohejbalového odpoledne. Účastníci jsou 

vedení cvičení podílejí.
Stále se ale potýkáme s nedostatkem 
cvičitelů, kteří by chtěli pomoci, ať už 
při organizování cvičení či samotnou 
cvičitelskou činností. V případě, že máte 
zájem podpořit naši tělovýchovnou 
činnost, můžete se obrátit na kohokoli 
z výboru TJ. Bližší informace jsou také na 
webu obce Velatice pod záložkou „sport“.

Jaké akce chystáme na nové cvičební 
období:
• Florbalisti se budou účastnit OFL 

(Orelské florbalové ligy)
• Turnaj ve stolním tenise na konec 

roku 2018
• Lyžařské zájezdy, ať už do Rakouska 

na sjezdovky či na běžky po 
moravských horách

• Sportovní večírek na začátku roku 
2019

• Roztleskávačky budou samozřejmě 
také vystupovat doma i na soutěžích 

zachyceni níže na fotografii.
Tímto bych rád pozval i další zájemce o tuto 
hru na pravidelné tréninky, které se konají 
každý čtvrtek od 18:00 na horním hřišti či 
v sokolovně. Rádi přivítáme i mladé hráče, 
kteří se chtějí zapojit do sportu a zdokonalit 
se v této populární hře. Lze také řešit i další 
časový prostor na sportovištích v případě 
většího zájmu. 
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SeTKání 
padeSáTníKů

T  Anna Severová

Jak je již dlouholetou tradicí, sešli se v kulturním 
domě dne 28. července, v předvečer Anenských 
hodů, padesátníci – rodáci a občané naší 
obce, kteří v letošním roce oslaví nebo oslavili 
padesáté narozeniny. Z pozvaných oslavenců 
se dostavilo devět jubilantů, ať už sami nebo 
s partnery. V úvodu setkání oslavence přišli 
pozdravit velatičtí stárci a stárky, aby jim 
popřáli k jejich jubileu, pozvali je na Anenské 
hody a zazpívali jim hodové písničky.
Následoval neformální projev starosty obce 
a předání drobných dárků spojené se zápisem 
do pamětní knihy obce. Po společném přípitku 
a večeři pak oslavenci setrvali v družné zábavě 
do pozdních nočních hodin.
Mezi letošní zúčastněné jubilanty patří:
Pavlína Daňková, Lenka Ftačníková, Miroslava 
Niezgodová, Blanka Ponížilová, Miroslava 
Poláčková, Hana Raur Pololáníková, Eva 
Svobodová, Eva Uhlířová a Jaroslav Vykoupil. 
Dále se oslavy účastnily paní Božena Poláčková 
a Marcela Galová, které slavily 50 let již 
v loňském roce, ale chtěly se setkat a oslavit své 
jubileum se svými spolužáky.
Všem oslavencům přejeme všechno nejlepší 
a do dalších let hodně zdraví, spokojenosti 
a životního elánu. 

Kavárna lonT

T  Veronika Sedláková

Nedělní kavárna Lont má za sebou bezmála rok 
a půl svojí existence. Doufáme, že za tu dobu 
zpříjemnila a obohatila život nejen místním, ale 
také všem, kteří do Velatic zavítají, často právě 
kvůli návštěvě kavárny. Proběhla zde spousta 
zajímavých akcí – děti jsme odměňovali za 
vysvědčení zmrzlinou a horkou čokoládou, 
konaly se zde cestovatelské přednášky, kino, 
pod taktovkou paní Ulrichové dvě úžasné 
výstavy, besedovalo se s nejlepším kadeřníkem 
ČR…
Každé nedělní odpoledne si u nás můžete 
pochutnat na výborných dezertech od místních 
cukrářek Barbory Daňkové (B-cake) a Hany 
Drozdové (Makronky od Hanky) a k tomu si dát 
něco dobrého na pití. Nabídku nápojů i dezertů 
se snažíme neustále vylepšovat a zpestřovat 
o různé sezónní speciality – ať už to jsou ledové 
kávy a zmrzlina v létě nebo horké alkoholické 
i nealkoholické nápoje v zimním období.
I přesto, že už jsme za ten rok a půl fungování 

oSlavy výročí 730 
leT obce

T  Jan Grolich

O víkendu 7. až 9. září jsme si připomněli 
výročí 730 let od první zmínky o obci Velatice 
v darovací listině krále Václava II. Tuto oslavu 
jsme chtěli pojmout spíše jako kulturní 
a společenskou akci než formální událost.
V pátek se konalo posezení s cimbálovou 
muzikou Rebend, abychom se mohli potkat 
a popovídat si a prožít příjemný podvečer 
s přáteli. V sobotu jsme si díky divadlu Stodola 
a jejich muzikálovému představení Rebelové 
připomněli i události významného roku 1968, 
který letos také „slaví“ významné 50. výročí.
Byla také vysazena lípa svobody v rámci 
programu Jihomoravského kraje „100 lip – 
100 oslav“ u kříže nad Vinohrady. Na sobotu 
dopoledne vyšel také pravidelný hasičský 
závod TFA.
Hlavním bodem programu pak byl nedělní 
koncert Jiřího Pavlici a Hradišťanu. Nádvoří 
kulturního domu bylo zase jednou naprosto 
plné a naprosto spokojené. Lepší koncert se už 
do Velatic bude jen těžko shánět. Navíc byla 
během programu pokřtěna publikace Paměť 
Velatic. Myslíme, že si tato kniha tuto malou 
oslavu také plně zasloužila. Závěrečný potlesk 
ve stoje byl odměnou nejen pro Hradišťan ale 
také pro publikum, které s nimi několik písní 
krásně zazpívalo.
Jsme rádi, že ani jedna z akcí nezůstala bez 

divadlo v aKci

T  Jan Grolich

Na začátku srpna jsme opět pořádali letní kino. 
Měli jsme pronajatou o něco lepší techniku 
a podařil se snad i výběr filmů. Promítali jsme 
film Po strništi bos od Svěráků a pohádku 
Zdeňka Trošky Čertoviny. Letní noci byly 

ohlaS na paměť 
velaTic

T  Vojtěch Ftačník

K prvním, v absolutní většině kladným, 
ohlasům na knižní uspořádání vzpomínek 
pamětníků na dobu, kterou většina nynější 
velatické populace nezná (a vzhledem k svému 
věku ani znát nemůže), přidávám i svůj osobní, 
jen v prvním okamžiku negativní.
Z přemíry informací, které jsem Verunce 
Košinové pro kapitolu „Mlýn“ poskytl, došlo 
k tomu, že při konečném zpracování textu se 
spojilo několik věcí dohromady.
Cítím jako potřebné vysvětlit hlavně, že mouka, 
kterou si mleči (i po domluvě) jako úhradu za 
mletí neodvezli, vždy ti, ke kterým se touto 
sedláky tolerovanou „solidaritou“ tato dostala, 
byla vždy jen kvalitní, nebyla to mouka horší. 
Stejně kvalitní mouku si odváželi nebo odnášeli 
všichni bez rozdílu! I mnou vzpomínaná 
a citovaná paní Sosnarová, jejíž vlastní slova 
jsem použil k vysvětlení toho, jak si obdrženou 
mouku tak říkajíc „zasloužila“! Jak jsem paní 
Sosnarovou poznal, jistě se o této záležitosti na 
připravované besedě ve Velaticích zmíní.
Přes tuto připomínku si i já velice cením 
možnosti, kterou jsem zveřejněním rodinných 
vzpomínek dostal a OÚ a zejména p. starostovi 
za jejich počin srdečně děkuji!

navíc na promítání příjemně teplé a na oba 
filmy přišlo přes 80 lidí. Máme radost, že na 
promítání chodíte a určitě počítáme s letním 
kinem i na příští rok.
Chystáme také BURDŽÁK jarmark, který 
bude jako každý rok první říjnovou neděli, 
tedy 7. října 2018. Hrát bude cimbálová muzika 
Donava, budou připraveny menší farmářské 
trhy a soutěž v pečení bude na téma: vánoční 
cukroví. Jedinou podmínkou je, že cukroví 
musí být pečené. Každá hospodyňka má určitě 
v záloze nějaký svůj oblíbený a vychytaný recept 
a věříme, že se tedy sejde dost soutěžících. Pro 
každého máme navíc připravenou odměnu.
Těšíme se, že se na naší oblíbené akci potkáme, 
a že pro vás zase máme důvod jít do DŽA. 

kavárny vaše chutě a preference trochu poznali, 
chceme naši nabídku i nadále zlepšovat. Proto 
jsme se rozhodli vytvořit krátký dotazník, který 
najdete na webu obce a my vás moc prosíme 
o jeho vyplnění! Přejeme si, aby kavárna 
uspokojila co nejširší okruh zákazníků a vaše 
zpětná vazba nám v tom určitě pomůže. 

povšimnutí a každá akce měla své návštěvníky. 
Velkou zásluhu na tom mělo také počasí, které 
nemohlo být lepší.
Všechno nejlepší je na závěr třeba popřát také 
naší obci k těmto krásným „narozeninám“, ať 
se jí pořád vede dobře a vždy se najdou lidé, 
kteří mají chuť ji společně oslavit. 
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Závěr moravSKé 
ligy TFa

T  Veronika Košinová

Během slavnostního víkendu k výročí 
730 let Velatic proběhla v sobotu 8. září 
hasičská soutěž v disciplínách TFA, které už 
byly v minulosti ve zpravodaji mnohokrát 
představovány. Celkem se zúčastnilo 37 
závodníků, z toho 29 mužů a 8 žen. Trať byla 
letos mírně pozměněna, jelikož závodníci 
museli obíhat mantinely, ale úkoly na ně 
čekaly stejné jako v předchozích ročnících. 
Závodníci se na trati museli poprat 
s transportem závaží, překonáním bariéry, 
následoval předepsaný počet úderů palicí 
v takzvaném hammerboxu, výstup po žebříku 
a vytažení závaží. Ke konci dal závodníkům 
zabrat transport našeho 80kilového Arnošta 
(figuríny) a roztažení hadic při běhu do cíle.
Tento ročník TFA Velatice byl ozvláštněn 
o novou kategorii závodu, a sice Tandem. 
Jak už název napovídá, na trati se v tandemu 
vystřídají dva závodníci, každý plní svou 
polovinu úkolů. V této kategorii soutěžily 
i smíšené dvojice, tedy muži a ženy společně 

Sdh velaTice 
oSlavil jubileum

T  Veronika Košinová

31. května tohoto roku uběhlo přesně 110 
let od obecní valné hromady, na které byl 
založen původním názvem Jubilejní sbor 
dobrovolných hasičů ve Velaticích. Toto 
významné jubileum si náš sbor připomněl 
při oslavách, které probíhaly o víkendu 
23. a 24. června. V sobotu se uskutečnila 
slavnostní schůze, na které se sešli 
členové našeho sboru a zástupci krajského 
a okresního sdružení a okolních hasičských 
sborů, převážně z okrsku Pozořice. Po 
úvodním proslovu starosty SDH Petra 
Košiny následovaly zdravice a gratulace 
ze stran hostů. Během schůze byla 
některým členům sboru předána ocenění 
a vyznamenání za věrnost, za příkladnou 
práci a za zásluhy.
V neděli 24. června odpoledne se pak 
zaplnila náves, kulturní dům a nádvoří 
kulturního domu hasičskou technikou, 
fotografiemi a dalšími artefakty z hasičské 
historie. Na návsi bylo možné prohlédnout 
si starší i novější požární vozidla, která 
přistavili zástupci z okolních sborů, a zde 
se také odehrávala hlavní část programu. 
Všechny, kteří se na ukázkách podíleli, 
povzbudily svým tanečním vystoupením 
mažoretky Velásky. Program odstartovala 
ukázka hašení požáru dětmi, které ve 
Velaticích navštěvují hasičskou přípravku, 
následovány ukázkami vystřelení airbagu 
a špatného a správného hašení nádoby 

Články

Hasiči s hořícím olejem, vystříhávání raněné osoby 
z havarovaného auta a hašení hořícího 
auta. Přihlížející návštěvníci, kterých bylo 
opravdu hodně, měli dále příležitost 
prohlédnout si během přehlídky hasičské 
prapory okolních i vzdálenějších sborů 
dobrovolných hasičů. Perličkami v programu 
pak byla ukázka hašení koněspřežnou ruční 
stříkačkou a úplně na závěr předvedli své 
hasičské dovednosti velatičtí hasiči s čerstvě 
zrenovovanou stříkačkou DS-16, kterou nám 
letos opravili místní nadšenci do historické 
techniky.
Z návsi bylo možné projít kulturním 
domem, ve kterém byla výstava hasičských 
artefaktů a fotografií. Na pódiu bylo možné 
prohlédnout si poháry, které se velatickým 
hasičům povedlo za uplynulé roky posbírat, 
a v přísálí fotografie zachycující historii 
sboru s důrazem na uplynulé desetiletí. Na 
nádvoří bylo pro návštěvníky připraveno 
posezení a vystaveny požární stříkačky.
Myslím, že je důležité připomínat si 
podobná výročí. Sbory dobrovolných hasičů 
existují prakticky v každé obci a jedná 
se o organizace s nejdelší tradicí, které 
se obzvláště na malých obcích jako je ta 
naše velkou měrou podílejí i na kulturním 
a společenském životě v obci. Můžeme 
být jen rádi, pokud zásahová jednotka 
nemusí vyjíždět příliš často k nepříjemným 
událostem, jakými jsou požáry, autonehody 
nebo odklízení následků bouří a odčerpávání 
vody ze sklepů a budov. Přesto musí být naši 
hasiči pro takové situace pravidelně školeni, 
na závodech a trénincích se udržují v dobré 
fyzické kondici a reprezentují naši obec. 
Hasiči také věnují svůj volný čas práci pro 
obec a její občany, ať už se jedná o stavění 
vánočního stromu, sběr železného šrotu, 
spoluorganizaci lampionového průvodu 
nebo pořádání ostatků, hodů a kácení máje. 

Doufejme tedy, že ke 110 rokům činnosti 
sboru budou přibývat další a jeho členům 
vydrží elán a zápal pro dobrou věc, aby 
pokračovali v práci svých předchůdců a dále 
pomáhali udržovat tradice a obohacovat 
život v obci. 

a byla příjemným oživením soutěže. Všichni 
závodníci se s tratí statečně poprali a odvezli si 
věcné ceny od našich sponzorů, kterým velmi 
děkujeme.
V kategorii žen zvítězila Hana Skoupá z SDH 
Sebranice a u mužů nad 35 let Tomáš Máca 
z SDH Brno-Slatina, kteří pravidelně patří mezi 
jednoznačné favority na vítězství. U mužů 
do 35 let byl souboj zajímavější, a nakonec 
z něj vítězně vyšel Martin Břenek z SDH Trpín. 
Velatice měly dvojité zastoupení v kategorii 
žen i v nejpočetnější kategorii mužů do 35 
let. Veronika Košinová skončila na 6. místě 
a Věra Sedláková na 7. pozici ze zúčastněných 
žen a společně obsadily 2. místo v ženském 
tandemu. Se 7. nejlepším časem doběhl do cíle 
také Martin Sedlák a jako 13. se umístil Jirka 
Novotný.
I letos byla velatická soutěž mezi pěti závody 
Moravské ligy TFA, a tentokrát dokonce 
soutěží závěrečnou. Kromě vyhlášení výsledků 
velatického závodu tak následně proběhlo 
i vyhlášení celkových výsledků ligy. Kvůli 
podmínce absolvování čtyř závodů z pěti 
se tak z velatických pravidelných účastníků 
do výsledkové listiny probojoval jen Martin 
Sedlák, a sice na krásném 4. místě. Do příštího 
ročníku ligy jsou v plánu některé organizační 
změny a možná dojde i k navýšení počtu 
závodů.
Moravská liga TFA letos navázala na loňský 
velký úspěch v charitativní a osvětové 
činnosti. Opět probíhala informační kampaň 
o možnostech dárcovství kostní dřeně a zápisu 
do registru dárců a sběr hraček pro pacienty 
v Dětské nemocnici. Jsme nesmírně vděční, 
že se i letos podařilo vybrat množství hraček, 
knížek, pyžámek a psacích potřeb pro děti, 
které musí trávit čas v nemocnici a tyto dárky 
jim ten čas mohou zpříjemnit a bude nám 
velkým potěšením jim vaše dárky zase se 
zástupci ML TFA předat. 
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Klub 
důchodců

dětský 
koutek

Farní chaloupKa

T  Ester Drozdová

V neděli odpoledne jsme odjeli vlakem 
na farní chaloupku (do Chlébského). Když 
jsme přišli do Tarzu, tak jsme viděli občany 

práZdniny S babičKou

T  Amy Urbánková

Během prázdnin jsme byli na hodně výletech, 
ale nejvíce se mi líbily výlety s babičkou!
Týden jsme byli s babičkou a tetou Miluškou 
poblíž Dalešické přehrady ve středisku Pod 
stepí. Tam jsme podnikali spoustu výletů a 
dalších aktivit.
Další výlet jsme si udělali s tatínkem do 
Permonia. Tam jsme plnili úkoly. Byla s námi 
i moje kamarádka Barča. Moc nás to bavilo. 
Byl to nejlepší výlet s rodinou. 
Také jsme spali u tety na zahradě. Večer nás 
vzal strýc Roman na posed. Pozorovali jsme 
dalekohledem srnky a bažanty. Bylo to moc 
krásné. Večer byla velká legrace. Nemohli 
jsme usnout, protože jejich pes Ebina 
neustále štěkal. To však nebylo všechno. V 
šest hodin ráno přiletěl nad zahradu velký 
vzdušný balón z Brna. Byl úplně nízko a Ebi na 
něho štěkala a všechny nás vzbudila. Aspoň 
bude vědět, co má dělat, až přiletí UFO.

novinKy 
v rodinném 
cenTru

T  Simona Niezgodová, Lucia Bajer

Jelikož většina dětí, které navštěvovaly 
rodinné centrum, začínají chodit do školky, 
chystáme nějaké změny.
Dopolední setkání maminek a dětí bude 
probíhat pouze ve čtvrtek od 8 do 12 hod, 
dále dle domluvy.
Od středy 26. 9. chystáme na každou lichou 
středu dětské dílničky. Zde budou děti 
rozvíjet svoji kreativitu a fantazii. První 
den těchto dílniček pojmeme hlavně jako 
informativní, domluvíme si dny a čas, kdy 

Zprávy Z Klubu 
důchodců

T  Jaromír Poláček

Velmi teplé počasí prázdninových dnů se 
zřejmě podepsalo i na aktivitě našeho Klubu 
důchodců v současné době.
Klub důchodců, i přes poměrně zbytečně 
skromné publikování z naší strany, 
k významným výročím jako je 730 let 
naší obce Velatice a 100 let od vzniku 
Československa, uskutečnil několik 
sportovních akcí – her, jak již bylo dopředu 
avizováno.
Jedině podle informačního letáku KD, 
zaměřeného na výroční oslavy, se tedy 
v sobotu 30. června uspořádal veřejně 
přístupný „Turnaj v mölkkách“ na hřišti 
s umělou trávou a 3. července na nádvoří 
kulturního domu „Turnaj v unicurlingu“, 
tentokrát pouze pro pozvané, což bylo 
zároveň historickým, čtyřstým setkáním na 
hrách.
Ještě v témže týdnu, na státní svátek 
6. července, proběhl „Turnaj v Kyykkä“ na 
hřišti TJ, rovněž jako veřejně přístupná akce.
Všechny tyto akce byly velice dobře obsazeny, 
především dobrou přípravou a plnou účastí 
členů a kamarádů, i z okolních vesnic.

města. Hráli jsme seznamovací hry. Letošní 
téma bylo „apoštol Pavel“. Byla jsem ve 
skupince Efezanů. Městem chodili vojáci 
a chytali křesťany do vězení. Potkali jsme 
Šavla, který poznal Ježíše a byl pokřtěný 
v potoce. Ve čtvrtek jsme šli do Efezu 
vysvobodit Pavla (hrad Pernštejn). Po cestě 
zpátky jsme měli koulovou bitvu, a ještě 
k tomu jsme se brodili řekou. Ale já jsem jela 
zpátky autem a pomáhala jsem v kuchyni. 
Římané byli třetí, moje skupinka Efezané 
druzí a první byli Soluňané. Nejvíce se mi 
líbily hry. 

Na toto období rovněž připadlo několik 
významných narozenin členů KD, které 
jako tradičně nelze mezi kamarády 
nevzpomenout, a jejichž oslavy se staly již 
nedílnou součástí her nebo samostatnou 
kulturní vložkou, někdy s ironií nám vlastní.
Shodou okolností to byly nejprve moje 75. 
narozeniny v červnu a rovněž narozeniny 
Pavla Konečného z Mokré v červenci.
Velkolepá pak byla oslava 70 let předsedy 
KD Ládi Fleka, 17. července, který na fotce 
pózuje s pionýrkami v seniorském věku.
Ještě v poslední srpnový den, na ukončení 
prázdnin, byl naplánován „Turnaj v Boccie“ 
s táborákem na hřišti. 

Zprávy 
z farnosti

roZloučení  
oTce jiřího

T  Jiří Brtník

Vážení přátelé,
byl jsem požádán, abych napsal něco na 
rozloučenou. Tak nyní velmi stručně:

budeme centrum navštěvovat. Věříme, že 
bude o dílničky velký zájem.
Těšíme se na vás.
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roZhovor S naŠím 
novým KněZem 
o. davidem 
ambrožem

T  Klára Ženožičková

Odkud pocházíte? Řeknete nám něco 
o své rodině?
Přeji vám všem krásný den. Pocházím 
z Brna-Židenic, tedy nijak z daleka. Jsem 
nejstarší ze 4 dětí
(2 kluci, 2 holky). Od malička jsme byli 
vychováváni ve víře v Pána Ježíše a povím 

Již třetím rokem dělám postgraduální 
studium, abych prohloubil své znalosti 
a dovednosti v teologii, a tak i ve své 
službě. Jednou ze součástí je i studium 
v zahraničí, které padlo zrovna na 
následující rok. Chystám se studovat ve 
francouzském Štrasburku, nejen kvůli řeči, 
kterou jsem se učil, ale také kvůli některým 
podobnostem s naší zemí.
Mrzí mě, že vás opouštím, na druhou 
stranu věřím, že vám nové období přinese 
nové dobré impulzy.
Bylo mi ctí být u vás, rád jsem vás poznal, 
i když by bylo třeba dalších mnoha let, 
abych vás poznal všechny a více. Ale za ty 
tři roky mám zkušenost, že jste dobří lidé!
Přeji vám, ať svoje dary stále lépe rozvíjíte, 
nacházíte cesty spolupráce, nevzdáváte 
nezdary a směřujete do cíle, který je 
společný nám všem.
Vyprošuji vám všem požehnání!

„Svou cestu svěř Hospodinu, doufej v něho, 
on sám bude jednat.“ (Žalm 37, 5) 

Články

vám, není nad to.

Můžete se s námi podělit o nějaký 
zážitek z dětství?
Třeba si vzpomínám na dobu, kdy jsme 
sjížděli řeky. Vzal jsem jednou s sebou 
kamarády, ale zrovna se v tu dobu zatáhlo, 
ochladilo se a vytrvale pršelo. Takovéto 
počasí, o kterém víte, že se prostě hned 
tak nezmění. Moc jsem se tehdy modlil, 
protože mi na té plavbě záleželo a pokud 
by pršelo, tak by nebyla vůbec příjemná 
a bylo by lépe ji odpískat. Vypadalo to 
opravdu nedobře, ale když jsme dorazili 
k řece, najednou přestalo pršet. Nesměle 
jsme se tedy začali chystat. Když jsme 
pak zkusili odrazit lodí od břehu, vysvitly 
první paprsky slunce a po celou dobu 
několikadenní plavby slunce svítilo a bylo 
tak nádherné počasí, že se až dech tajil. 
Když jsme nakonec vylezli z lodí a začali 
se balit zpět do batohů, nebe se opět 
začalo zatahovat a když jsme nastupovali 
do vlaku na cestu zpět, tak poslední z nás 
ucítil, jak začínají padat nové kapky deště. 
Po cestě domů jsem skrz okna vagónu 
pozoroval, jak venku sviští studený vítr 
a divoce honí vytrvalý déšť, který padá 
z jednolitých šedých mraků. Někdo si 
může říct, že jsme měli štěstí, ale já moc 
dobře vím, že Bůh tehdy kvůli mně změnil 
počasí.

Jaká byla Vaše cesta ke kněžské službě?
Nijak výrazná. Já o kněžství v dětství 
a dospívání určitě nepřemýšlel, dokonce 
jsem měl jinou představu o svém životě. 
Ale když mi bylo asi kolem 23 let začal 
jsem se více setkávat s některými prima 
kněžími a některými zaměstnanci 
biskupství a jednoduše jsem pocítil touhu 
do té party patřit. Samozřejmě jsem 

vnímal i krásu a vznešenost Boží blízkosti, 
ale myslím, že ta přirozená stránka byla 
tehdy více určující.

Kde všude jste působil jako kněz?
Začínám 14. rok kněžství a Tvarožná je 
pro mne již 7. místem. Jako kaplan jsem 
začínal 2 roky ve Velkém Meziříčí, a pak 
jsem ještě rok kaplanoval u sv. Jakuba 
v Brně. Pak jsem na 2 roky odskočil do 
Říma na malé postgraduální studium 
morální teologie. Poté jsem byl rok 
v Pavlicích u Znojma a následně 5 let 
v Rájci-Jestřebí. Naposledy jsem byl 2 roky 
spirituálem na Biskupském gymnáziu 
v Brně a teď to vypadá, že budeme chvíli 
spolu, na což se už docela těším.

Co Vás na kněžské službě těší a co 
považujete za nejnáročnější?
Zvláštní potěšení nacházím v přebývání 
u Božího slova. Také rád sloužím 
svátostmi u těch, kteří to berou poctivě. 
Naopak mě štve, když se po mě chce 
kněžská služba, jen jako estetický 
doplněk bez poctivé touhy po Kristu. No 
a pak je občas tíživá samota. Tím teď 
nemyslím fakt, že člověk ulehá sám, ale 
uvažuji ve smyslu malého kolegiálního 
spolužití a spolupráce – té „party“, kterou 
jsem zmínil. Pán Ježíš přece posílal své 
učedníky po dvou. Občasným a letmým 
potkáním se láska moc neupevní. A to 
platí samozřejmě i vůči Bohu. Snažím se 
tedy nějak nebýt takto sám.

Jak trávíte svůj volný čas? Máte nějaké 
koníčky?
Asi první, co mě napadne je, že rád 
chodím do lesa. Dřív jsem měl koníčků 
mnoho přes muziku, skauting, míčové 
či adrenalinové sporty… Zdá se však, že 

časem koníčků ubývá a člověku nakonec 
zbude už jen málo z toho zážitkového, 
co ho dřív nějak naplňovalo. Rád se ale 
také ponořím třeba do nějaké knihy nebo 
s kamarády něco pohodového podniknu.

Co Vás v poslední době nejvíce 
rozesmálo?
Blízký je mi situační humor… ale 
vzpomínám, že jsem nedávno viděl na 
videu chlapíka, který nastoupil do metra, 
kde bylo plno netečných lidí se strnulými 
výrazy. A ten chlapík se na něco koukal, 
asi na tabletu, a najednou se tomu začal 
nahlas srdečně smát a ti lidé okolo se na 
něj nejdřív divně koukali, pak se začínali 
usmívat a někteří to nevydrželi a začali se 
smát s ním a já se přistihl, že se chechtám 
taky. Ten chlápek nás nakazil svým 
smíchem, bylo to fajn. 
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ruhý president 
Československé republiky 
Dr. Edvard Beneš vzdal se 
dne 7. června svého úřadu 
pro velkou pokročilost své 

1948

d
choroby.
Klement Gottwald zvolen dne 
14. června 1948 novým presidentem 
Československé republiky.
V roce 1921, kdy byla založena komunistická 
strana Československa, do níž Klement 
Gottwald vstupuje s odhodláním věnovati 
se cele dělnickému hnutí. Pracuje nejdříve 
jako administrátor a později jako redaktor 
komunistického tisku na Slovensku. Pracuje 
přitom pilně ve straně i v tělovýchovném 
hnutí.
V roce 1929 stává se členem ústředního 
výboru KSČ a později zvolen generálním 
tajemníkem KSČ. Účastní se osobně 
organizování stávkových bojů severočeských 
horníků.
V roce 1938 dlí Klement Gottwald 
v Moskvě, aby organizoval hnutí na 
pomoc Československu a hovoří s hlavou 
sovětského státu Stalinem.
V době německé okupace Československa 
dlí Gottwald v Moskvě, kde řídí 
československé vysílání v Moskevském 
rozhlase a spolu s velvyslancem 
Fierlingerem a generálem Svobodou zakládá 
československé vojsko v SSSR.
V prosinci 1943, když president dr. Edvard 
Beneš přijíždí do Moskvy k podepsání 
Československo – Sovětské smlouvy, 
vykládal zásady nového lidového státu 
tak, jak byly později vyjádřeny v Košickém 
vládním programu, který je jeho dílem.
Tak přichází rok 1945, rok osvobození, kdy 
Klement Gottwald se stává jako předseda 
Komunistické strany Československa 

Listování kronikou

náměstkem předsedy vlády a později 
předsedou ministerským, kdy se stává 
iniciátorem dvouletého a pětiletého plánu.
Dne 20. července sloučena organizace 
sociálně demokratická se stranou 
komunistickou. Po sloučení čítá strana 
komunistů 110 členů.
Dne 3. září 1948 v pátek zemřel ve 3:10 h 
druhý president republiky československé 
dr. Edvard Beneš, v Sezimově Ústí ve své 
vile, kde po vzdání se presidentského úřadu 
uchýlil se na odpočinek, který však netrval 
dlouho. Zákeřná choroba a státně politické 
události urychlily jeho smrt.
V naší obci vyzváněly hrany zemřelému 
presidentu v den úmrtí od 8 do 9. hodin 
večer. Na návsi před kapličkou pod smuteční 
vrbou vystavena presidentova busta na 
vyvýšeném podstavci, kde po obou stranách 
plály řecké ohně až do dne pohřbu. Večer 
a v noci osvětlena busta presidentova 
reflektory. 

26. 2. 1948
Akční výbor ve Velaticích

Všem obyvatelům obce Velatic.

Akční výbor národní fronty ve 
Velaticích obrací se ke všem 
obyvatelům obce s výzvou, aby po 
vyřešení vládní krize a po jmenování 
nové vlády panem presidentem 
republiky zaujali kladný a tvůrčí postoj 
k nově vytvořené situaci, a aby působili 
ke konečnému uklidnění poměrů.
Nebýt státnické prozíravosti, rozvahy 
a moudrosti presidenta dr. Edvarda 
Beneše a předsedy vlády Klementa 
Gottwalda, jakož i ukázněné a pevné 
vůle lidu, mohli jsme se dočkati jen 
bratrovražedného boje.

Uvědomte si s pocitem úlevy všichni, že nekompromisní vláda, opírající se 
o drtivou většinu národa, zjednala klid a pořádek, abychom se mohli věnovati 
tvořivé práci.
Uplatněte proto s pocitem bezpečnosti své nejlepší síly ve prospěch republiky.
Vystříhejte se u vědomí velké odpovědnosti všech nemístných řečí a narážek.
Zapojte se s nadšením do budování lepší budoucnosti.
Ať žije president republiky dr. Edvard Beneš!
Ať žije ministerský předseda Klement Gottwald!
Nechť jeho vláda uskuteční budovatelský program k zabezpečení Československé 
republiky!
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Rašovský Jiří
Drlíková Zdeňka
Sedlák Vlastimil
Pejřil Václav

Všem oslavencům přejeme 
hodně zdraví, štěstí 
a spokojenosti do dalších let.

T SPOZ Velatice

Společenská 
kronika

Narozené děti:

Našinec Lukáš
Křivánek Erik
Hlučková Abby

Přejeme mnoho zdraví 
a štěstí do nového života.

Blahopřání jubilantů
V měsících červenec až 
září oslaví významné 

životní jubileum tito naši 
spoluobčané:

Zlatá svatba: manželé Jan 
a Ludmila Laichmannovi
85 let:
Knosová Žofie
80 let:
Poláček Miloslav
75 let:
Fleková Marie
Litera Jaroslav
Zahradníková Eliška
70 let:
Juřinová Jiřina
Medek Rostislav
60 let:

Navždy nás opustili:

Poláčková Libuše

Odpočívejte v pokoji!

Vím, že hraješ na kytaru. Hraješ i na nějaké 
jiné nástroje?

Ano, hraju ještě na příčnou a irskou flétnu, 
na flašky od piva a na nervy.

Skládáš i vlastní hudbu?
Ano.

Jaké máš rád žánry a interprety?
Z žánrů všechno možné, ale hlavně 
rockovou hudbu. A interprety…to záleží na 
tom, jakou nohou zrovna vstanu z postele.

Všiml jsem si, že píšeš básničky. Kdo nebo 
co tě inspiruje při psaní?

Nuda, alkohol a prokletí básníci.

Mohl bys ukázat nějakou básničku?
No tak dobře…

Jsem první a poslední písmeno abecedy,
Oheň i voda, země i vzduch,
Jícen sopky i arktické ledy,
Jsem klid pustiny a tržiště ruch.
Ač mám svůj řád, tak chaos hlásám,
I věčnost je jen pomíjivá,
Z hlubin věků do budoucna se dívám,
Tvrdá realita a říše snová.
Jsem láska i nenávist,
Vášeň i hluchá apatie,
Poupě i seschlý list,
Jsem báseň, co v koutě hnije.
„Jsem“ - Černá Pírka Havraní
 
Štafetu předává Ondrovi Fidrmucovi

cyril 
ZiKuŠKa

oSKar ponížil

Společenská kronika / Velatická štafeta

Chrámový sbor
při kostele

sv. Mikuláše
ve Tvarožné

uvítá do svých řad nové zpěváky!

Jsme sice amatérský sbor, ale s nadšením profesionálů 
zkoušíme každý čtvrtek od 19:00 v kostele, abychom 
mohli svým zpěvem důstojně doprovázet a obohatit 
liturgii. Mezi náš repertoár patří díla jak anonymních, 

klasických, tak i současných autorů.

Proto kdo máte chuť a rádi zpíváte, neváhejte a přijďte 
mezi nás nebo kontaktujte pí. Novotnou

na tel. 608 919 897.

TĚŠÍME SE NA KAŽDÉHO!
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7. října 2018
13—18 h

Cimbálová muzika Donava od 14 h

soutěž v pečení

na téma:

Vánoční

cukroví
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